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تشکیل ستاد های حمایتی خود جوش از دکتر 
پزشکیان در مجموعه تاریخی بازار تبریز

عص�رآزادی آنلای�ن / محم�د ف�رج پ�ور باس�منجی: حمایت های 
خودجوش مردمی و اقشار مختلف از جمله اصناف ،تجار و بازرگانان از 
دکتر پزشکیان   همچنان ادامه دارد و جمعی از تجار ،تولیدکنندگان  و 
صاحبان صنایع و تجار با برپایی نشست وجلسه و صرف صبحانه، ناهار 
و شام از کارکنان و کارگران و پرسنل خود می خواهند در ۱۵تیرماه با 
حضور در ش�عب اخذ رأی به فرزند لایق و کاردان ایران،دکتر مسعود 
پزش�کیان رای بدهند.مش�اهدات میدانی خبرنگاران روزیکشنبه از 

مجموعه تاریخی بازار تبریز نشان می دهد. 
جمعی از بازاریان با تشکیل ستاد های حمایتی و برپایی نشست ها از دکتر مسعود 
پزش��کیان حمایت کنند.محمد فرج پور باس��منجی در نشست عصرانه یکشنبه 
جمعی از فعالان حرف و صنوف،از دکتر پزش��کیان به عنوان انسانی متخصص و 
کاربلد برای اداره کشور نام برد و از آگاهان و دوستداران توسعه ایران خواست که 
در ۱۵ تیرماه با تشویق و ترغیب و اقناع نزدیکان و آشنایان دور ونزدیک،پزشکیان 

را در نشستن بر مسند قوه مجریه با اقتدار یاری دهند.

»حبس مجرد« در بوته نقد و بررسی
نشست نقد و بررسی فیلم سینمایی 
کارگردان�ی  ب�ه  مج�رد«  »حب�س 
گروه  توسط  محمدحس�ام حدادیان 
س�ینمایی »هنروتجربه« در پردیس 

سینمایی چارسو برگزار می شود.
به گزارش گروه فرهنگی ایرنا از روابط 
عمومی فیل��م، فیلم س��ینمایی »حبس 
مجرد« به کارگردانی محمدحس��ام حدادیان از روز چهارشنبه ۶ تیرماه اکران 
خود را در گروه سینمایی »هنروتجربه« آغاز کرده است و روز چهارشنبه ۱۳ 
تیرماه نیز نشس��ت نقد و بررس��ی این فیلم با حضور سازندگان اثر و محسن 
خیمه دوز منتقد س��ینما و تئاتر برگزار می ش��ود.این برنامه از ساعت ۱۶ و با 
نمایش فیلم آغاز می ش��ود و پس از پایان نمایش فیلم، نشست نقد و بررسی 
آن برگ��زار خواهد ش��د و حضور در نشس��ت برای علاقمندان آزاد اس��ت.در 
فیلم س��ینمایی »حبس مجرد«، مهدی کوشکی، س��یاوش چراغی پور، وحید 
نی��ک راد، پیمان مقدمی، مهرداد ضیایی، یلدا عباس��ی، زه��را نامور، علیرضا 
مویدی، وحید میرزابیگی، زینب ش��عبانی، س��ید جواد یحیوی، ثریا قاس��می 
ب��ه همراه مرس��انا حدادیان و ایلانا حدادیان بازی کرده اند.س��ایر عوامل فیلم 
سینمایی »حبس مجرد« عبارتند از: مدیر فیلمبرداری: ابوالفضل نباتی، تهیه 
کننده: مهران مهدویان، طراح چهره پردازی: نوید فرح مرزی، مدیر صدابرداری: 
علی ذوالفقاری، منش��ی صحنه: آزاده جهانبخش، طراح صحنه و لباس: میلاد 
آجودانی، تدوین: ش��یدا گرجی، دس��تیار اول کارگردان و برنامه ریز: مهرنوش 
حس��ینی، طراح پوستر: وحید عبدالحس��ینی، مدیر تولید: سیامک باحجب و 
علی رستمی نیا، جانش��ین تولید: شیما انصاری، مدیر تدارکات: خسرو زنگنه 
تبار، اصلاح رنگ: محمد حسین اسحاقی، صداگذار: سیاوش حیدری، نویسنده: 
ابراهیم نصیری، پخش جهانی: یونیرامافیلمز، موسیقی: شهاب سلیمی، طراح 
لوگو: علی شجاع، فیلمبردار پشت صحنه: محمود ناقل، عکاس: فاطمه تقوی، 

طراح موشن: سروش محرابیان، مدیر روابط عمومی: محمد زکی زاده.

نخستین اثر مشترک سامی یوسف و همایون 
شجریان منتشر شد

قطعه موس�یقی »هستی« با ش�عری از مولانا و خوانندگی مشترک 
سامی یوسف و همایون شجریان منتشر شد.

ب��ه گ��زارش خبرنگار موس��یقی ایرنا، قطعه موس��یقی »هس��تی« از آلبوم 
»اکس��تازی« )وجد( با ش��عری از مولانا با آهنگسازی و تنظیم ارکستراسیون 
س��امی یوسف )خواننده، آهنگساز، ایرانی-بریتانیایی( و خوانندگی مشترک او 
و همایون ش��جریان )خواننده، آهنگس��از و نوازنده موسیقی سنتی ایرانی( به 
زبان های عربی و فارسی منتشر شد و از طریق پلتفرم های داخلی و بین المللی 

موسیقی قابل دسترسی است.
س��امی یوسف پنج روز گذشته در صفحه ش��خصی خود در فضای مجازی 
از انتش��ار یک قطعه موسیقی جدید با همکاری همایون شجریان خبر داده و 
نوشته بود: »مفتخرم به اطلاع شما برسانم که اولین قطعه به نام »هستی« از 
آلبوم جدیدم »اکستازی« )وجد( منتشر خواهد شد. این اثر یک همکاری فوق 

العاده است که مطمئنم شما هم به اندازه ما از آن لذت خواهید برد.«
یوسف و شجریان خردادماه امسال عکسی مشترک در کنار یکدیگر منتشر 
کردن��د که گمانه زنی هایی مبنی بر همکاری مش��ترک این دو هنرمند مطرح 
ش��د. سیامک رادمنش با نام هنری سامی یوسف، خواننده، آهنگساز، ترانه سرا 
و تهیه کننده ایرانی-بریتانیایی اس��ت ک��ه در ترانه هایش به مضامین معنوی 

می پردازد. وی فرزند بابک رادمنش آهنگساز و ترانه سرای ایرانی است.
س��امی یوس��ف معتقد به بین الملل گرایی اسلامی اس��ت. او از سوی مجله 
تایم آمریکا به عنوان »بزرگترین س��تاره پاپ اسلام« و از سوی مجله گاردین 

انگلستان »ستاره پاپ مقدس« معرفی شده  است.
وی ب��ه زبان های انگلیس��ی، ترک��ی آذربایجانی، ترکی اس��تانبولی، کردی 
سورانی، فارسی، اردو، مالایی و عربی و هندی و فارسی ترانه هایی خوانده  است. 
آلبوم های »المعلم«، »امت من«، »هر جا که هستی«، »سلام«، »مرکز«، »ترانه 
های راه« و »برکت« و تک آهنگ های و »هزاران بار«، »فلس��طین جاویدان«، 

»هرگز فراموش نکن« و »فراموشی« از آثار این هنرمند است.

روزنامه فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، ورزشی و سیاسی
صاحب امتیاز: مؤسسه مطبوعاتی پیمان

مدیر عامل و مدیر مسئول: سید فرید پیمان
رییس هیئت مدیره و سردبیر: دکتر سید وحید پیمان

لیتوگرافی و چاپ: شاخه سبز
گروه 3 رتبه بندی معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

       امتیاز:55/6

نشانی:
تهران - خیابان حافظ نرسیده به زیر گذر حسن آباد - پلاک ۹۷ - طبقه سوم

صندوق پستی:158۷5-۷184
 آدرس تبریز: خیابان والمان،جنب بن بست یاوری ،

 ساختمان آرکا 51  طبقه اول
 تلفن: 041-35558454

مسئول آگهی ها:0۹124660043
https// telegram.me /asrazadi.ir :لینک تلگرام

Email:   asrazadi98@gmail.com 
www.asrazadionline.ir

عصرآزادی/ سرویس فرهنگی: سلسله نشست های 
کتاب ماه با محوریت بررس�ی و تحلیل کتاب "پرنده 
آب�ی" به قلم موری�س مترلینگ و با حضور اس�اتید 
دانش�گاه، کارشناسان و دوس�تداران کتاب در اتاق 

بازرگانی تبریز برگزار شد.
پرنده نماد معنویت و روشنایی است

نویس��نده و کارشناس عرصه کتاب در این نشست گفت: 
کتاب پرنده آبی روایتی از زندگی یک خواهر و برادر است 
که وادی ه��ای مختلف را در خواب تجرب��ه می کنند، این 
خواهر و ب��رادر در وادی ها دروس مختلفی مانند مش��کل 
مرگ، حیات، تنهایی بشر و غیره یاد گرفته و البته شگفت  

زده می شوند.
"رفیق��ه محم��دی" در توصی��ف ای��ن کتاب و بررس��ی 
نمادهای موجود آن افزود: دختر و پس��ر، نماد فطرت پاک 
و معصوم انس��ان، آب که مای��ه حیات زندگی، آغاز و پایان 
تمام پدیده ها و نماد زندگی طبیعی و زمینی اس��ت، شیر 
هم در کتاب های مقدس نماد پاکی است، همچنین نمادی 
از کمال و پختگی آدمی نیز به ش��مار می رود، نان و قند 
نماد عش��ق، آتش نماد درد و گس��ترش  یابندگی، الماس 
نماد دانش و بینش، پرنده نماد معنویت و روش��نایی نماد 

آگاهی و تیزبینی هستند.
انسان همواره دنبال کشفیات است

یک استاد دانشگاه نیز در این جلسه ضمن بررسی کتاب 
اظه��ار کرد: پدیده پرنده آبی در افس��انه های آذربایجان با 

عنوان "سو قوشی" وجود دارد.

"صمد رحمانی" در تحلی��ل مبانی اصلی و اهداف کتاب 
افزود: انسان همیشه به دنبال خارج شدن از محدوده امن 
خود بوده اس��ت، حتی کودک در ای��ن کتاب که به دنبال 
کشفیات جدید است. نکته قابل توجه این است که آموزش 
باید از کودکی آغاز شود لذا خوشبختانه این کتاب از جمله 

بهترین کتاب  های ژانر کودک است.
وی همچنین به استعاره ها و نمادهای داستان پرداخت و 
اضافه کرد: نمادهای مخصوص مترلینگ )نویسنده( اشیاء 
و حیوانات و گیاهان هستند، حتی آثار دیگر این نویسنده 
مثل "زندگی موریانه" و "زندگی زنبور عس��ل" برگرفته از 

نمادهای طبیعی است.
رحمان��ی با بی��ان اینکه در غرب نهضت ترجمه ش��رقی 
وجود دارد تاکید کرد: از جمله دیگر آثار نویس��نده، رمان 
"ملیس��ام" است که برداشته ش��ده از داستان رودابه و زال 
بوده اس��ت که نشان از نهضت ترجمه شرقی در غرب دارد 

که از ادبیات شرق الهام گرفته  اند.
اهمیت داستان  سرایی باید تبیین گردد

یک اس��تاد دانشگاه فلس��فه نیز در این نشست با اشاره 
ب��ه انقلاب صنعتی و تأثیرات آن بر انس��ان ها و ارتباط آن 
با کتاب گفت: انس��ان ها با تفکر پیشرفت، در واقع خود را 
با انقلاب صنعتی نابود کردند. "مقصود اس��معیلی" افزود: 
داستان  س��رایی پس از انقلاب صنعتی تنها موهبتی است 
که برایمان مانده اس��ت، پس باید داستان  سرایی کرد و به 
داستان ها گوش داد اما اغلب داستان های اروپایی برگرفته 

از داستان های شرقی هستند.

ضرورت تبیین نمادهای طبیعی
در جلسه بررسی کتاب پرنده آبی در سلسله نشست  های کتاب ماه اتاق بازرگانی تبریز مطرح شد؛

آهنگساز و خواننده آلبوم موسیقی »تمنای وصال« با اشاره به وضعیت 
گلخانه ای موس�یقی سنتی گفت: طی س�ال های اخیر بویژه بعد از شیوع 
کرونا، موس�یقی جدی بسیار کم اجرا می شود و این یک ضربه مهلکی به 

پیکره موسیقی هنری کشور بوده است.
عبدالحس��ین مختاباد در گفت وگو با خبرنگار موس��یقی ایرن��ا درباره وضعیت 
موسیقی سنتی اظهارداشت: متاس��فانه در حال حاضر موسیقی سنتی گلخانه ای 
شده و بیش از ۸۰ درصد اساتید موسیقی و موسیقیدانان مشغول تدریس هستند 
و سال هاست که اثری را اجرا نکرده اند، روی صحنه نرفتند و اثر خوبی را از آنان 
نمی ش��نویم و این موضوع بسیار تاسف بار است.وی گفت: در حوزه موسیقی و در 
کلیت در س��ینما دچار نوعی آنارشیست هستیم، فیلم هایی در شبکه های مختلف 
تبلیغ می شوند که این آثار نماینده سینمای کشور نیستند، از فیلم های آبگوشتی 
زمان شاه بدتر و تاسف بار هستند، وضعیت موسیقی هم همین طور است، آثاری 
اجرا و منتش��ر می شوند که ش��عر، ملودی و صدای خوبی ندارند، یک مجموعه به 
هم ریخته ای اس��ت که مش��خص نیس��ت این آثار را چه کسانی منتشر می کنند، 
متاسفانه برخی به عنوان تهیه کننده ۲۴ ساعته خواننده و گروه تشکیل می دهند 

و بلافاصله هم منحل می شوند. این وضعیت تاسف بار هنر موسیقی است.
برای فرهنگ و هنر کشور باید ولخرجی کرد

مختاباد درباره راهکارهایی برای بهبود ش��رایط موس��یقی بیان کرد: بخش��ی از 
مشکلات و وضعیت موسیقی به نظام حاکم بر مدیریت هنری بازمی گردد که باید 
تحلیل و بررسی شود، یک بخشی دیگر نیز به حمایت از هنر در این کشور مرتبط 
اس��ت، در کشور می توانیم تفاوت نسبت کمک دولت به ورزش و نسبت کمک آن 
به هنر را ببینیم؛ در خبرهای جاری می شنویم که فقط مبلغ اختلاس ها در ورزش، 
به اندازه بودجه چند س��ال فرهنگ و هنر این کش��ور است، حالا ببینید چقدر در 
آن بخ��ش بودج��ه وجود دارد که فردی می تواند اینق��در از آن اختلاس کند، اگر 
یک دهم از این مبلغ را صرف هنر کنیم، شاهد رشد و ارتقا در این حوزه خواهیم 
بود، برای هنر جدی باید سرمایه گذاری کرد، البته همان کاری که در دستور کار 

آموزش و پرورش نیز قرار گرفته است.
این آهنگساز و خواننده افزود: با این وجود وظیفه دولت در قبال فرهنگ و هنر 
مشخص نیس��ت؛ چون در قبال هر کاری که می خواهد انجام بدهد، پول دریافت 
می کن��د، این وضعیت همان می ش��ود ک��ه در حال حاضر در آن هس��تیم تا این 
بخش و تفکر به آن نتیجه نرس��د که باید ب��رای فرهنگ و هنر و ارزش های ملی 
کش��ور، خرج نه، بلکه باید ولخرجی کنیم، بدون اینکه چشمداشت داشته باشیم، 
نمی توانیم ش��اهد رویش های خیلی خوب فرهنگی و هنری باشیم و وقتی چنین 

نباشد همان وضعیتی است که در حال حاضر ما با آن مواجه هستیم.
بازگشت به صحنه پس از ۶ سال

مختاب��اد درباره چگونگی اجرا با همراهی ارکس��تر ملی ایران در کنس��رت »در 
رهگ��ذارت« به رهب��ری همایون رحیمیان در خردادماه امس��ال پس از ۶ س��ال 
دوری از صحنه اظهارداش��ت: هنرمند بازنشستگی ندارد، در هر سنی خواسته ها، 
احساس��ات و جریان خاصی بر او حاکم اس��ت، علاوه بر اینکه موس��یقی در خون 
و زندگ��ی من اس��ت و در طول روز چند س��اعت از وقتم را ب��ه صورت جدی به 
موسیقی در زمینه خواندن، نوازندگی و تمرین آواز اختصاص می دهم، زندگی من 
با موسیقی است و بدون موسیقی نمی توانم زندگی کنم، گمان می کنم هنرمندان، 
داده ه��ا و تجربیات جدیدی دارند که می توانن��د آنها را ارائه دهند تا برای جوانان 
به عنوان یک الگو باش��ند و همین طور در جهت کمک به فرهنگ و هنر کش��ور 

می توانیم آثار جدیدتری ارائه دهیم.
وی گفت: من و همایون رحیمیان از دهه ۷۰ باهم همکاری داشته ایم و از زمانی 
ک��ه وی به عنوان رهبر ارکس��تر ملی فعالیت خود را آغ��از کرد با این هنرمند در 
ارتباط بودم و در ذهن داشتم که آثاری را با ارکستر ملی اجرا کنم، سال گذشته، 
چند ماهی در ایران نبودم، در کانادا بودم و وقتی بازگش��تم، جلسه ای را با محمد 

اله یاری مدیرعامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی داشتم که در آن جلسه، مدیرعامل 
بنیاد رودکی و سیدامیرعباس ستایشگر مشاور ارشد و معاون آفرینش های فرهنگی 
هنری بنیاد برای اجرای آثاری با ارکس��تر ملی ایران خیلی خوب استقبال کردند.
آهنگس��از و خواننده آلبوم »ماه مجلس« افزود: آقای ستایشگر موضوع را پیگیری 
کردند و جلسه ای را با همایون رحیمیان رهبر ارکستر داشتیم، مشورت کردیم و 
قطعه ها برای اجرا انتخاب ش��د که بسیاری از قطعه های کنسرت »در رهگذارت« 
توسط فریبرز فرهنگ مهر تنظیم شده بود، همه اقدامات در کمتر از یک ماه برای 
تمرین و اجرا انجام ش��د و از مدیریت بنیاد رودکی و عوامل اجرایی ارکس��تر ملی 
ایران که ضمن حمایت، ش��رایط را به خوبی برای برگزاری کنس��رت مهیا کردند، 

قدردانی می کنم.
مختاب��اد درباره تجربه همکاری با ارکس��تر ملی ایران بی��ان کرد: در دهه ۸۰ با 
ارکس��تر ملی ایران به رهبری هنرمندان و اس��اتیدی همچون فرهاد فخرالدینی، 
منوچه��ر صهبائی، بردیا کیارس و آرش امینی اجراهایی داش��تم، همکاری با این 
هنرمن��دان هر کدام ی��ک تجربه جداگانه  و حس و حال خاص��ی بود، برایم لذت 
بخ��ش بود و حضور در کنار هر رهبر و گروهی آموزه های جدیدی دارد، همکاری 
دوب��اره با ارکس��تر ملی ایران به رهبری آقای رحیمی��ان تجربه خیلی خوبی بود، 
ه��م آزمون دوباره خودم بود که چگونه می توانم روی صحنه اجرا بکنم، البته کار 
سختی هم بود و هماهنگی با ارکستر ملی، اینها دوباره برایم به روز شد و استقبال 
مردم هم خوب بوده و به این جهت، اجرا با ارکستر ملی خیلی برایم قانع کننده و 

تشویق کننده بود که بتوانم دوباره فعالیتم را آغاز و آثار را اجرا بکنم.
وی درباره تداوم اجرای کنسرت »در رهگذارت« و همکاری با ارکستر ملی ایران 
اظهارداشت: شایسته است برای اجراهایی که طی دو شب با همراهی ارکستر ملی 
ایران در خردادماه انجام ش��د و برای آنها بسیار زحمت کشیده شد، تنها به زمان 
خاصی محدود نش��ود، این اجرا با همراهی ارکس��تر ملی در تهران، سایر شهرها و 

استان ها نیز با کاهش یا اضافه کردن قطعه های جدیدتر ادامه داشته باشد.
تاکید بر حمایت مالی از ارکسترهای بنیاد رودکی

آهنگساز و خواننده آلبوم »سایه دوست« درباره وضعیت و کیفیت ارکستر ملی 
ایران نسبت به دهه ۸۰ گفت: در دهه ۸۰، حمایت های مالی از ارکستر ملی ایران 
بیش��تر بود و در حال حاضر این حمایت ها با توجه به وضعیت اقتصادی و ارزش 
پولی کش��ور کمتر است و شرایط سخت اس��ت که نوازندگان بتوانند وقت جدی 
برای ارکستر ملی بگذارند و مجبور هستند در نهادها و گروه های مختلف مشغول 
به کار باشند، باید دستمزدها به گونه ای باشد که آنان با آسودگی خاطر در ارکستر 
ملی حضور داش��ته باش��ند و فعالیت بکنند. در دهه ۸۰، اجراها و برنامه ها خیلی 
بیشتر بود و طی سال های اخیر به خصوص بعد از شیوع کرونا، وقفه جدی ایجاد 
ش��ده و موس��یقی جدی خیلی کم اجرا می شود و این یک ضربه مهلکی در طول 

سال ها به پیکره موسیقی هنری این مملکت بوده که امیدواریم جبران شود.
مختاباد افزود: آقای رحیمیان در حال حاضر با همه مش��کلاتی که ارکستر ملی 
دارد آن را به خوبی مدیریت کرده است و نوازندگان ارکستر نیز توانمند و با روحیه  
هستند اما نیاز به حمایت جدی از لحاظ مالی دارند، هزینه ارکستر ملی در همه 
کش��ورهای دنیا بر عهده شهرداری ها و دولت اس��ت و بخش خصوصی نمی تواند 
چنین کاری را انجام بدهد و این سرمایه گذاری برای موسیقی ملی کشور است که 
امیدواریم این هدایت و حمایت بیشتر شود و نوازندگان بتوانند با روحیه بهتری و 
بدون هیچ دغدغه ای روی صحنه حاضر شوند، همچنین هر چه اجرا بیشتر باشد، 
نخبگی و توانمندی و راحتی کار برای نوازندگان و رهبر ارکستر بهتر خواهد شد.

وی بیان کرد: بنیاد رودکی مس��ئولیت حمایت از ارکسترهای ملی و سمفونیک 
ته��ران را برعه��ده دارد. باید از این نهاد حمایت کرد تا مش��کلات مالی نداش��ته 
باش��د. اطلاعی از ش��رایط ارکستر س��مفونیک تهران با رهبری منوچهر صهبائی، 
وضعیت س��ازها و به روز ش��دن آنها و دستمزدها ندارم، اینها باید مدیریت شود و 
حمایت از چنین نهادهایی باید به خوبی انجام شود تا بتوانند در کنارش هم اجرا 
برای مردم داش��ته باش��ند.این هنرمند اظهارداشت: طبیعی است که با پول بلیت 
نمی توان ارکس��تر ملی را اداره کرد، در مقایس��ه با حمایت دولت از ورزش، وقتی 
تیم ملی ایران می خواهد اداره بش��ود آیا با بلیت فروشی می توان آن را اداره کرد؟ 
امکانش صفر اس��ت. براین اساس باید بودجه مستقل و در شان ارکسترهای ملی 
و س��مفونیک تصویب شود تا آنها در طول سال بتوانند فعالیت کنند و برنامه ها را 
پیش ببرند و اگر بخواهند اجراها به نحوه شایس��ته پیش برود باید آثار خوبی به 
ارکستر ملی ارائه شود و ارکستر نیز باید آنها را از آهنگسازان خریداری کند و این 

هم نیازمند بودجه قابل توجهی است.
وی خاطرنشان کرد: ۸۰ درصد نوازندگان ارکستر ملی نیز جوان، خبره و توانمند 
هس��تند و توانستند اجرای خوبی را در کنس��رت »در رهگذارت« پیش ببرند که 

قابل تقدیر است و امیدواریم چنین رویدادهایی بیشتر شود.
تاکید بر تدوین سند موسیقی با نظر هنرمندان

مختاباد درباره تدوین و تصویب س��ند ملی موس��یقی بیان کرد: اطلاعی درباره 
این سند ندارم اما وقتی که قرار است سند موسیقی تدوین شود این سند باید از 
سمت صنف موسیقی به سمت سیستم اداری ارجاع شود، نه اینکه سیستم اداری، 
این س��ند را ارائه دهد، سند موسیقی با بخش��نامه متفاوت است، دولت می تواند 
بخشنامه های خود را داشته باشد و در هیات دولت مصوب کند و به تشکیلات دولتی 
از جمله وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ابلاغ کند تا اجرایی شود اما برای تدوین سند 
موسیقی باید با هنرمندان شاخص و با تجربه این حوزه مشورت و نظرات آنان را جویا 
شد و براساس آن نظرات میانگینی در نظر گرفت و آن را به دولت ارائه کرد.وی افزود: 
سپس دولت می تواند براساس سندی که توسط جامعه موسیقی ارائه شده و برای آن 
فکر و برنامه ریزی صورت گرفته و چالش های آن به پایان رسیده است، نظرات خود را 
اعمال کند و میانگین آن را برای اجرا تدوین و تصویب کند، در حال حاضر نمی دانم 

سند موسیقی چه کاری می تواند انجام دهد.
انتشار آثار جدید در آینده

مختاب��اد همچنی��ن درباره فعالیت های آینده خود بیان ک��رد: در حال حاضر ۲ 
قطعه با عنوان »آن لحظه ها« با شعری از محمدرضا شفیعی کدکنی برای ارکستر 
س��مفونیک و »ترُک خطا« با ش��عری از خواجوی کرمانی در مخالف سه گاه برای 
ارکس��تر ایرانی نوشته و تنظیم کرده ام و کارهای انتش��ار آن در حال انجام است 
که به زودی منتشر می شود. همچنین مجموعه ای از تک آهنگ ها با اشعار احمد 
شاملو، مهدی اخوان ثالث و محمدرضا شفیعی کدکنی را در قالب آلبوم موسیقی 
منتشر خواهم کرد. این خواننده و آهنگساز که به عنوان استاد دانشگاه نیز فعالیت 
می کرد، افزود: حدود ۲ س��ال است که بازنشست ش��دم و به عنوان استاد راهنما 
فعالی��ت می کن��م و همچنین علاوه بر ترجمه یک کتاب، مش��غول نگارش کتابی 

هستم که نامش هنوز مشخص نیست.

مختاباد: موسیقی سنتی گلخانه ای شده است/ تجربه بازگشت به صحنه پس از ۶ سال

علیرضا قربانی در نخستین شب برگزاری کنسرت 
خود در تخت جمشید باتوجه به نگرانی هایی که برای 
آس�یب رس�یدن به این بنای تاریخی وجود داش�ت، 
گف�ت که تی�م این کنس�رت از کارشناس�ان میراث 
خب�ره ای مش�ورت گرفت�ه و تمام تلاش خ�ود برای 

جلوگیری از آسیب رسیدن به بنا را کرده اند.
به گزارش ایس��نا، علیرضا قربانی در نخس��تین کنسرت 
خود در تخت جمش��ید در پاس��خ ب��ه نگرانی های موجود 
درباره امکان آس��یب وارد شدن به این بنای تاریخی گفت: 
با همه س��ختی ها و دشواری ها میزبان ش��ما در این مکان 
تاریخی هس��تیم. تخ��ت جمش��ید پیچیدگی های خاصی 
برای برگزاری کنس��رت دارد ولی به همت جمع بس��یاری 
از بزرگان و کس��انی که قلب و دلش��ان برای فرهنگ و هنر 
این س��رزمین می تپد، توانستیم امشب برای اولین اجرا در 

بین شما باشیم.
او ادامه داد: ممنون از شما و همه مردم سرزمینمان برای 
حمایت��ی که از این برنام��ه دارند و ما را م��ورد لطف قرار 
می دهند. حضور شما را به گهواره  تمدن بشریت و این جای 
بسیار ارزش��مند خوش آمد می گویم. بسیار خوشحالیم که 
اینجا در خدمت شما هس��تیم و می توانیم برنامه موسیقی 
اجرا کنیم. یادمان باشد اینجا جایی است که دومین اثر ثبت 

ش��ده تاریخی، بسیار کهن و ارزشمند در یونسکو است و به 
عنوان یکی از ارزشمندترین ابنیه تاریخی در دنیا به حساب 
می آی��د. به دور از تع��ارف و اغراق وظیفه و دغدغه تک تک 
ما فرزندان این س��رزمین هست که لحظه به لحظه به فکر 

حفاظت و پاسداری از اینجا و حفظ ایمنی آن باشیم.
ای��ن خواننده موس��یقی ایرانی همچنین اذع��ان کرد: از 
روز اول��ی که تصمی��م گرفتیم این برنام��ه را اجرا کنیم با 
بس��یاری از کارشناس��ان که جزو خبره ترین کارشناس��ان 
می��راث فرهنگی و کس��انی که مس��تقل فعالیت می کنند، 
س��عی کردی��م هماهنگی های لازم را به عم��ل بیاوریم که 
حتی اندازه س��ر س��وزنی اثر منفی روی بنایی که از نیاکان 
ما به ما رس��یده است، نگذاریم. موظف هستیم و محکوم به 
این هستیم که با پوست و گوشت و استخوان خودمان این 
اثر را حفظ کنیم. س��عی کردیم هیچ مشکلی برایش ایجاد 
نکنیم و همین طور که می بینید تمام تلاشمان بر این بوده 
نزدیکی با خود س��ایت و بنا نداشته باشیم و تمام سیستم 
صوتی ما پشت به این ابنیه تاریخی هستند. از تمام کسانی 
ک��ه دغدغه حفظ این بنا را دارند و با تماس گرفتند و ابراز 
لطف کردند سپاسگزاریم و تیم تلاش کردند که دغدغه آنها 

را پاسخگو باشد.
قربانی همچنین گفت: به نظر می رس��د، اگر این حرکت 
ادامه دار باشد با نوع رفتار، کردار و عملکرد ما این احساس 
ب��ه وجود بیاید ک��ه دل و قلبمان ما ب��رای اینجا می تپد و 
دلمان می خواهد اینجایی که جزو مفاخر ما و میراثی است 
ک��ه می توانیم ب��ه رخ جهانیان به عن��وان فرهنگ و تمدن 
هفت هزار س��اله خود به رخ بکشیم، بتوانیم بعدها در نقاط 
مختلف کش��ور از مکان های تاریخ��ی مختلف دیگر با نظر 
کارشناسان و حفط مسائل ایمنی چنین برنامه هایی را برپا 
کنیم؛ اگرچه که تمام توجه ما بر این باشد که بیش از پیش 

به این مکان ها توجه و از آن نگهداری کنیم .

 واکنش علیرضا قربانی
 به حواشی کنسرت تخت جمشید

مدیر پژوهش مرکز گس�ترش س�ینمای مس�تند، 
تجربی و پویانمایی با اش�اره به آزادبودن موضوع در 
رویداد »پرتاب« گفت: مستندسازان با هر موضوع و 
رویکردی می توانند ش�رکت کنن�د، ولی اولویت ها و 
فاکتورهایی وجود دارد از جمله اینکه با موضوعاتی 
بدیع و واجد خلاقیت و از نظر هزینه متناسب همراه 

باشند.
س��یدمجیدرضا رحیم��ی در گفت وگو ب��ا خبرنگار ایرنا 
درباره بزرگترین رویداد ملی ارائه طرح تخصصی سینمای 
مستند، »پرتاب« گفت: برای پیچینگ تخصصی مستند که 
مرکز گسترش برگزار می کند، مستندسازان طرح خود را 
ارائه می کنند و بعد از آن تمام طرح های دریافتی در یک 

شورا مورد بررسی قرار می گیرد.
وی اف��زود: افرادی ک��ه در مرحله طرح هس��تند، طبق 
همان قالب معمول پیچینگ که ما در س��ال های گذشته 
هم برگ��زار کرده ایم، حاضر خواهند بود و این روال به این 
ش��کل خواهد بود که در ابتدا طرح اولیه ارائه می ش��ود و 
توس��ط شورا از بین طرح های موجود، تعدادی که مناسب 
تر تش��خیص داده ش��وند، انتخاب شده و بعد با افرادی که 
انتخاب شده اند، تماس گرفته می شود تا خودشان را برای 
جلس��ه ارائه آماده کنند. جلسه ارائه هم شامل نمایش یک 
دموی سه دقیقه ای و چهار دقیقه هم وقت صحبت و دفاع 

خواهد بود.
مدیر پژوهش مرکز گس��ترش ادام��ه داد: در حدود بازه 
زمان��ی یک ماهه فرصت ارائه طرح وجود دارد و بعد از این 
زمان نیز مدت زمانی به پروس��ه بازبینی ش��ورا اختصاص 
داده می ش��ود تا به بررس��ی طرح ها بپردازند و از بین آن 
ها تعدادی را برای ارائه انتخاب کنند. بعد از این نیز مدت 
زمان ۳۰ تا ۴۰ روز به مستندس��ازان داده می شود تا خود 

را برای جلسه آماده کنند.

رحیم��ی گف��ت: در ای��ن روی��داد موضوع آزاد اس��ت و 
مستندس��ازان با هر موضوع و رویک��ردی می توانند در آن 
ش��رکت کنند، ولی همانطور که اش��اراتی در فراخوان هم 
آمده اس��ت، اولویت ه��ا و فاکتورهایی وجود دارد از جمله 
اینکه با موضوعات��ی بدیع و واجد خلاقیت و از نظر هزینه 
متناس��ب همراه باش��ند. باید به این نکته هم اش��اره کرد 
که ای��ن پیچینگ که مرکز در حال برگزاری آن اس��ت با 
جلس��اتی که سال های دور در جشنواره برگزار می کردیم 
کاملا متفاوت خواهد بود. هرچند که دو سه سالی است که 
جلسات پیچینگ مرکز این تفاوت را پیدا کرده است. قطعا 
علاقمندان به یاد دارند که این رویداد در دوره های گذشته 
به صورت آموزشی ولی در حال حاضر به صورت حرفه ای 
برگزار می ش��ود و س��رمایه گذاران حضور پیدا می کنند 
و تلاش می ش��ود تا در محیط ملی فیلمس��ازان و سرمایه 
گ��ذاران با هم ارتب��اط بگیرند و در نتیجه مستندس��ازان 

بتوانند آثار خوبی تولید کنند.
بزرگترین رویداد ملی ارائه طرح تخصصی سینمای مستند 
»پرتاب« به همت مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی 
و پویانمایی، تیرماه امس��ال برگزار می شود و مستندسازان 
از تاریخ ۷ تا ۲۲ تیرماه ۱۴۰۳ می توانند نسبت به تکمیل 
فرم ارائه طرح روی وب سایت مرکز گسترش اقدام کنند.

مستندسازان می توانند با هر موضوع و رویکردی در رویداد 
ملی »پرتاب« شرکت کنند


